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Najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač je 23. 4. 2015 v kine Lamač o 09.00 h. 
Priestor pre otázky a podnety občanov je v čase 09.30 – 10.00 h.

Mesačník o živote v Lamači, 17. ročník 2015

Milí Lamačania,                                                                                                                                             

V Lamači bude miestny rozhlas                            

V  rámci tohtoročného rozpočtu schválili po-
slanci MZ na tento účel 60.000 eur. Miestny 
rozhlas má informovať o  kultúrno-spoločen-
ských akciách, no najmä má zabezpečiť v prí-
pade potreby funkciu rýchleho varovania. 
Práve takéto médium v  Lamači chýba. Ako 
zdôraznil starosta Peter Šramko, je nevyhnut-
né myslieť na nebezpečenstvo, ktoré môže na-
stať aj v dôsledku polohy Lamača. „Sme v su-
sedstve diaľnice D1, kde môže prísť k  havárii 

kamióna prevážajúceho nebezpečný náklad,“ 
upozornil starosta. Samospráva sa bude uchá-
dzať aj o štátne dotácie na realizáciu rozhlasu.

Lamač očakáva mierny prebytok 
v hospodárení                                                                

V rámci tohtoročného rozpočtu sa očakávajú 
príjmy vo výške 2.846.860 eur, výdavky by mali 
dosiahnuť 2.846.357 eur. Viac o rozpočte, kto-
rý poslanci MZ schválili vo štvrtok 19. marca, 
nájdete na strane 3.

Končí pôst. Toto slovo nám nie je príliš sympa-
tické. Hovorí o veciach, ktoré si odopierame, aj 
keď ich máme radi. Vzdávame sa ich, aby sme 
pomohli blížnym. Aby sme boli poslušní Pánu 
Bohu a hľadali vyššie ciele. Pôst zaváňa obeťou 
a preto nie je vždy v kurze.
Napriek tomu pôst nás učí, že je lepšie ne-
myslieť len na seba, na svoje blaho a túžby. To 
nie je cieľom života. Keby tak žili naši rodičia, 
neboli by sme na svete – a keby aj, tak by sa 
nemal kto o nás postarať. Výsledkom empatie 
sú najkrajšie hodnoty života: pomoc blížnym, 
súcit, ohľaduplnosť, odpustenie, pokora, sú-
držnosť rodiny, láska. Tieto žiadané hodnoty 
máme len preto, že niekto vedľa nás, sa vzdáva 
svojho – v náš prospech.
Pôst nás zároveň vedie pod kríž Spasiteľa Je-
žiša Krista. Všimnime si, že On nám ide príkla-

dom: nič nepožaduje – On dáva. On všetko 
obetoval. Nepostil sa len 40 dní na púšti vzda-
ním sa jedla. On sa zriekol nebeskej slávy, svo-
jej cti i vážnosti, pohodlia i života. Kvôli nám. 
Pre  Jeho obeť, chudobu, bolesť,  kríž a  smrť 
máme my záchranu, odpustenie, zmierenie, 
pokoj a požehnanie.
A  tak prichádza radosť veľkonočnej nedele. 
Spasiteľ Kristus prekonáva aj smrť. Má ju v moci. 
Víťazí nad ňou. Vzkriesený sa ukazuje Márii, 
učeníkom a  iným. A  vo viere, v  Písme svätom 
a v sviatostiach sa ukazuje aj nám. V Jeho blíz-
kosti vidíme, veríme a  možno aj chápeme, že 
cesta lásky, pomoci blížnym, cesta súcitu a od-
pustenia, je cestou k večnému životu. On je aj 
našim vzkriesením i životom. On je hodný našej 
dôvery a nasledovania tu na zemi. A On je na-
šou jedinou nádejou aj v smrti. On je náš život.

Milí Lamačania, prajem Vám požehnané a ra-
dostné veľkonočné sviatky. Nech sám Vzkrie-
sený Pán požehnáva Vaše rodiny a napĺňa Vás 
pokojom, zmierením, radosťou, láskou a  isto-
tou vzkriesenia.

Boris Mišina, evanjelický farár

Oznam

Na akciu Vítanie novorodencov 
môžu rodičia s  trvalým pobytom 
v  Lamači prihlásiť svoje deti naro-
dené v rokoch 2014-2015 na mailo-
vú adresu simoncicova@lamac.sk 
alebo osobne na MÚ do 7.5.2015

Ako vidia Veľkú noc lamačské deti a ako na 
veľkonočné sviatky spomínajú seniori z  La-
mača? Nájdete v Lamačanovi na str. 4

Veľkonočnú výzdobu mali aj na miestnom úrade

Letný tábor pre deti v Lamači? 
Čítajte na str. 5



Lamačan 4 / 20152

V posledný februárový štvrtok navštívil Lamač 
predseda Bratislavského samosprávneho kraja 
(BSK) Pavol Frešo, aby sa v  rámci výjazdov 
v  kraji v  rámci tzv. župného štvrtka venoval 
problematike opravy ciest po zime. So staros-
tom mestskej časti Petrom Šramkom i predse-
dom stavebnej komisie Lukášom Baňackým 
diskutovali aj o  opravách lamačských ciest, 
ktoré sú v  správe mestskej časti. Starosta Pe-
ter Šramko, ktorý je zároveň krajským poslan-
com, a taktiež aj lamačský poslanec Radoslav 
Olekšák už v minulom roku na pôde zastupi-
teľstva BSK vyzvali župu k  udeleniu dotácií 
kraja pre mestské časti Bratislavy, na opravu 
ciest v správe mestských častí. V rámci jednot-
livých častí Bratislavy totiž pretrváva nespo-
kojnosť s  tým, ako pred dvomi rokmi hlavné 
mesto naložilo s miliónovou dotáciou od župy 
na opravu ciest. „Ešte dodnes trvá kontrola 
použitia týchto peňazí,“ informoval Frešo a avi-

zoval, že správa ciest v  hlavnom meste musí 
prejsť poriadnou reformou.“Ak máme na niečo 
dať peniaze, chceme mať aj kontrolu nad tým, 
ako a kde sa použijú a ako sa opravy aj urobia,“ 
povedal Frešo. O  potrebe zmeny súčasného 
modelu hovoril aj starosta Peter Šramko. „Z pe-
ňazí pre mesto musia mať niečo aj mestské 
časti. Nie tak, ako pred dvomi rokmi, že mesto 
dostalo peniaze a mestské časti žiadny podiel 
z toho nemali. Ak dá Bratislavský kraj peniaze, 

nech sa použijú na tých cestách v kraji, kde je 
to najviac potrebné.“ Šramko ukázal na výjaz-
de stav komunikácií v Lamači. V tejto súvislosti 
pripomenul, že hoci mestská časť dáva zo svoj-
ho rozpočtu na opravu komunikácií po zime 
15 až 20.000 eur, potrebovala by najmenej 
80.000. „Tie však nemôžeme dať, ak nechceme 
zobrať z peňazí určených na sociálnu starostli-
vosť a školstvo,“ zdôraznil Šramko.

Vyplýva to z hodnotiacej správy polície, ktorú ria-
diteľ Obvodného oddelenia PZ Bratislava IV mjr. 
Juraj Šulhaň predložil na marcovom zastupiteľ-
stve MČ Bratislava-Lamač. Počet trestných činov 
je o osem menej ako v roku 2013. Polícia v prípa-
de trestných činov obvinila 20 páchateľov. V prí-

pade 13 trestných činov ide o krádeže vozidiel, 
v 11 prípadoch išlo o vlámanie do chát a iných 
objektov. Najviac trestných činov je zaradených 
do kategórie „ostatné“. Mjr. Šulhaň vysvetlil, že 
medzi týmito trestnými činmi prevládajú podvo-
dy na dôveryhodných starších občanoch.

Na území Lamača sa v roku 2014  stalo 90 trestných činov                                                                            

Prvý veľký športový festival pre bežcov všet-
kých vekových aj výkonnostných kategórií 
sa spolu so sprievodným programom bude 
konať 1. mája 2015 so začiatkom o  10.00 h 
v  centre Lamača – na Malokarpatskom ná-
mestí. Pre každú vekovú kategóriu bude iná 
dĺžka a  obtiažnosť trasy. Na našej webovej 
stránke www.lamac.sk si môžu priaznivci špor-
tu pozrieť trasu, podmienky súťaže a zároveň 
stiahnuť registračný formulár, ktorý je nutné 
v prípade záujmu potvrdený zaslať na mailo-
vú adresu simoncicova@lamac.sk. Registrácia 
súťažiacich bude prebiehať aj pred samotnou 
súťažou od 9.00 – 9.45 h na Malokarpatskom 
námestí.

Pevne veríme, že sa z tejto akcie stane dobrá 
športová tradícia.

Mária Šimončičová

Lamačský zdravbeh                                                                                                           

Lamač navštívil P. Frešo, hovoril o cestách po zime                                                                                                 

Policajtov má byť menej                                               

Od júla môže byť v obvode, do ktorého patrí 
aj Lamač, o štyroch policajtov menej. Vyplý-
va to zo zámerov Krajského riaditeľstva PZ, 
ktoré chce upraviť počet policajtov v  rámci 

jednotlivých okresných riaditeľstiev na úze-
mí Bratislavy. Lamačskí poslanci požiadali 
prednostku a  starostu MČ, aby krajskému 
policajnému riaditeľovi adresovali list, v kto-
rom Lamač nesúhlasí so znižovaním počtu 
policajtov.

Polícia preto opäť vyzýva starších ľudí k zvý-
šenej ostražitosti, obozretnosti a opatrnosti 
najmä voči osobám, ktoré nepoznajú.
•	 zvýšili obozretnosť, ak ich akákoľvek osoba 

požiada telefonicky o  požičanie finančnej 
hotovosti a overili si situáciu u ďalších blíz-
kych, prípadne príbuzných osôb

•	 nedôverovali a  nepožičiavali peniaze ne-
známym osobám, ktoré ich náhodne oslo-
via na ulici alebo pred domom s požiadav-
kou, že súrne potrebujú požičať finančnú 
hotovosť, napríklad z rodinných dôvodov 

•	 neotvárali svoje príbytky neznámym oso-
bám, ktoré im výhodne ponúkajú na predaj 
rôzny tovar, alebo ich uisťujú, že im prišli 
vyplatiť výhru v lotérii, či zvýšiť dôchodok,

•	 odmietli ponúkanú službu pracovníkov 
plynární, elektrární, vodární, poisťovní, 

či iných inštitúcií, ktorí sa bez ohlásenia 
a predloženia odborných preukazov snažia 
vykonať rôzne činnosti (napr. odpis plynu, 
vyplatenia preplatku za vodu)

•	 nepodpisovali bez konzultácie s  príbuz-
nými alebo právnikmi rôzne dokumenty 
s osobami, ktoré nepoznajú

•	 odmietli bezdôvodnú, v  niektorých prí-
padoch až násilnú pomoc od neznámych 
osôb (napr. pomoc s nákupom, odvoz sme-
tí z  dvora), nakoľko podvodníci ovládajú 
veľa spôsobov a používajú rôzne zámienky 
ako okradnúť svoje obete

•	 nevyberali finančnú hotovosť a  cennosti 
v prítomností neznámych osôb

•	 v  prípade podozrenia kontaktovali štátnu 
alebo mestskú políciu na číslach 158 a 159 
(mestská polícia)

ZŠ ponúka prenájom telocviční                               

Hľadáte miesto, kde by ste si mohli zašpor-
tovať s  partiou, zahrať si futbal či basket-
bal? V  základnej škole sú ešte stále voľné 
časy, v  ktorých si môžete prenajať veľkú 
i malú telocvičňu a takisto posilňovňu. Pre-
nájom je možný i  krátkodobo či jednora-
zovo. V prípade veľkej telocvične sú voľné 
popoludňajšie časy: v pondelok a v stredu 
od 15.30 do 16.30 h, vo štvrtok od 15:30 do 
17.00 h. V piatok od 13.15 do 16.00 h a od 
19.00 do 21.00 h. Malá telocvičňa je voľ-
ná od pondelka do piatka v čase od 13.15 
do 16.00 h. V utorok dokonca od 13.15 do 
17.00 h a v stredu až do 18.00 h. Voľné sú aj 
večerné časy od 19.30 do 20.30 h. 
Za prenájom veľkej telocvične sa platí  
17 eur za hodinu, v malej telocvični 15 eur 
za hodinu. Za hodinový prenájom posil-
ňovne sa platí 13 eur. Bližšie informácie do-
stanete priamo v ZŠ. Tel. 02/64780640
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Milí Lamačania dovoľte, aby som Vám pred-
stavil v  krátkosti rozpočet našej mestskej 
časti, ktorý sme schválili všetkými siedmimi 
hlasmi na miestnom zastupiteľstve 19. marca. 
Priznám sa, že som čakal, že rozpočet bude-
me mať schválený už vo februári, ale keďže 
sme vo februári nevedeli, aký percentuálny 
podiel dane z príjmov fyzických osôb a dane 
z  nehnuteľností z  mesta dostaneme, museli 
sme schválenie rozpočtu presunúť na marec. 
V prvom rade chcem veľmi pekne poďakovať 
všetkým, či už na miestnom úrade, alebo v ko-
misiách, že sa rozpočtu veľmi starostlivo ve-
novali. Dobrá príprava, konštruktívna diskusia 
medzi poslancami pred samotným rokovaním 
zastupiteľstva prispeli k tomu, že rozpočet bol 
nakoniec bezproblémovo jednohlasne schvá-
lený. Nuž aký bude pre našu mestskú časť? Ak 
by som ho mal charakterizovať dvoma slova-
mi tak stabilizačný a  projektový. Stabilizačný 
v tom zmysle, že zachovávame všetky štandar-
dy v  oblasti sociálnej, kultúrnej a  školskej pri 
nezadlžovaní našej mestskej časti a projekto-
vý v  tom, že práve na prípravné a  projekčné 
práce dávame najvyššiu sumu v histórii asi 50 
tis. eur. Som veľmi rád, že najväčšiu položku 
v  našom rozpočte tvorí práve kapitola škol-
stva, kde chceme neustále zvyšovať jeho kva-
litu. Tento rok tak v materskej škôlke pribudnú 
dve interaktívne tabule, čím dosiahneme, že 
každá trieda v obecnej škôlke bude mať túto 
veľmi inovatívnu učebnú pomôcku. A to všet-
ko pri najnižších poplatkoch za obecnú škôlku 
v  rámci Bratislavy. Takisto ma teší, že aj naša 
škola sa vďaka aktívnemu prístupu pani riadi-
teľky zapája do mnohých projektov, ktoré sa-
mozrejme ako mestská časť aktívne podporu-
jeme aj našimi obecnými financiami. Po zápise 
detí do našej škôlky sme jasne deklarovali, že 
sme pripravení aj rozpočtovo riešiť situáciu 
tak, aby bol vytvorený priestor pre uspokoje-
nie čo najväčšieho počtu našich lamačských 
detí. V  sociálnej oblasti zachovávame všetky 
sociálne programy, mimochodom na obľúbe-

né príspevky na obedy pre našich lamačských 
seniorov máme v rozpočte vyčlenených 21 000 
eur, čo je historicky najvyššia suma. V kultúrnej 
oblasti máme schválený plán kultúrnych akcií, 
ktoré zabezpečujú kultúrne vyžitie nás Lama-
čanov, pričom chceme vytvoriť priestor aj pre 
nápady mladých, aby sa aktívne zapájali do 
rôznych kultúrnych a  spoločenských aktivít. 
Z  hľadiska kapitálových výdavkov najväčší 
výdavok predstavuje suma takmer 200 tis. 
eur na zateplenie a výmenu okien našej špor-
tovej haly Na barine. Vďaka činnosti nájomcu 
športovej haly sa podarilo získať dotáciu na 
túto akciu vo výške vyše 186 tis. eur. Druhým 
najväčším výdavkom bude v sume 60 tis. eur 
zriadenie obecného rozhlasu, o ktorom mno-
ho rokov hovoríme. Starší Lamačania sa isto 
na toto informačné médium dobre pamäta-
jú a  aj v  treťom tisícročí bezdrôtový rozhlas 
predstavuje tú najlepšiu formu informovania 
obyvateľov Lamača o  udalostiach a  akciách, 
ktoré sa budú konať. Ako veľmi chýbal tento 
nástroj, keď sa stratilo mladé dievča, ktoré sa 
napokon chvalabohu našlo! Samozrejme, že 
i tu sa pokúšame časť peňazí na rozhlas získať 
formou dotácie. Som veľmi rád, že v  tomto 
rozpočte máme vyčlenené prostriedky na zvý-
šenie kvality letnej a zimnej údržby, konkrétne 
na kúpu malotraktora, nových krovinorezov 
a  zároveň lízing nového multifunkčného vo-
zidla na zimnú údržbu, keďže náš bobcat po 
ôsmych rokoch nepretržitej prevádzky v  zá-
ujme skvalitnenia starostlivosti o verejné plo-
chy potrebuje pomocníka. Spoločným našim 
poslaneckým pozmeňovákom sme strojnáso-
bili sumu na toľko žiadané orezy stromov na 
objem takmer 11 tis. eur. Pevne verím, že už 
onedlho bude túto aktivitu v podobe odbor-
ne orezaných stromov na našich lamačských 
uliciach aj vidieť. V  oblasti budovania parko-
vísk a údržby komunikácií sme navýšili sumu 
výdavkov na 15 000 eur. Podarilo sa nám nájsť 
aj peniaze na termostatizáciu domu služieb 
a  hornej škôlky na Malokarpatskom námestí 

a taktiež peniaze na čiastočnú obnovu vianoč-
nej výzdoby. Za výborné považujem aj to, že 
sa nám podarilo vyčleniť peniaze v  objeme 
7000 eur na činnosť lamačského oka, našej 
lamačskej domobrany, keďže bezpečnostná 
situácia v našej mestskej časti nie je priaznivá 
a činnosť mestskej polície v oblasti prevencie 
je absolútne zúfalá. Ako mestská časť sa ideme 
zapojiť preto aj do výzvy ministerstva vnútra 
na prevenciu kriminality, kde by sme radi zís-
kali peniaze na kamerový systém a technické 
vybavenie našej domobrany. Najviac ma teší, 
že sme vyčlenili dostatok peňazí na to, aby 
sme úspešne dokončili územný plán zóny 
Zečák a  v  tomto roku chceme naprojektovať 
finálnu podobu revitalizácie Vrančovičovej 
ulice a Malokarpatského námestia tak, aby pri 
najbližšej eurofondovej výzve sme sa mohli 
uchádzať o získanie týchto externých zdrojov. 
Zhodujeme sa tiež, že potrebujeme v  našej 
mestskej časti kultúrny stánok získaný prístav-
bou nášho kina. Je veľmi veľa tém, ktoré by sa 
dali rozobrať, ale pre obmedzenosť priestoru 
som sa snažil vypichnúť tie, ktoré považujem 
za najdôležitejšie. Rozpočet je schválený, teraz 
je na nás volených predstaviteľoch, aby sme 
naplnili náš spoločný volebný program a do-
kázali pozitívnu energiu pretaviť do konkrét-
nych výsledkov. Ako nový mestský poslanec 
chcem jasne deklarovať, že spolu so starostom 
ťaháme v  obhajovaní našich lamačských zá-
ujmov za jeden povraz. Naše spoločné požia-
davky na financovanie z mestského rozpočtu 
v tomto roku sú jasné : vybudovanie precho-
du pri Lidli, rozšírenie kamerového systému, 
projekt cyklotrasy a  dokončenie chodníkov 
na Vrančovičovej ulici. Bez týchto zapracova-
ných účelovo viazaných prostriedkov pre náš 
Lamač akýkoľvek návrh mestkého rozpočtu 
nemôžem podporiť. Situácia na meste je veľmi 
zaujímavá, môžem Vás ubezpečiť, že lamačský 
hlas je tam dobre počuť,ale o tom Vás budem 
informovať v nasledujúcom čísle.

Radoslav Olekšák 
poslanec miestneho zastupiteľstva, 

predseda KFPAD

Aký bude lamačský rozpočet na rok 2015?                                                          

Výstavba bytových domov na Povozníckej 
je ešte stále v štádiu schvaľovania projektu. 
Investori výstavby museli pozmeniť svoje 
pôvodné plány. Prvotný projekt rátal s  pia-
timi štvorposchodovými bytovými doma-

mi, pričom v každom z nich malo byť osem 
bytov, 5 dvojizbových a  troch trojizbových 
bytov. K  bytovým domom malo prislúchať 
46 parkovacích miest. Na konci augusta mi-
nulého roka však investičný zámer zamietol 
magistrát. V zápornom stanovisko hlavného 
mesta sa okrem iného uvádzalo, že územie, 
na ktorom sa má výstavba realizovať, je za-
definované ako stabilizované, z  čoho vy-
plýva, že plánovaná výstavba nerešpektuje 
charakteristický ráz existujúcej zástavby ro-
dinných domov a vnáša do nej neprijateľný 
kontrast. Magistrát projekt vyhodnotil ako 
neprijateľný a  v  rozpore s  platným územ-
ným plánom mesta. Podľa Marcela Polyaka 
zo spoločnosti BEA INVEST GROUP, ktorá 
chce zástavbu realizovať, sa projekt zme-
nil tak, aby bytové domy mali iba dve po-
schodia a  podkrovie, teda do výšky 11,3 m 

a v každom dome bude 6 bytov. Zvýši sa tiež 
počet parkovacích miest na 55. „Do projek-
tu sme zakomponovali rekonštrukciu cesty 
a chodníka na Povozníckej ulici, ktorá bude 
podmienkou odovzdania nových bytov do 
užívania. Zároveň sme navrhli aj možnosť 
participovať na budovaní kanalizácie zvyš-
nej časti Povozníckej ulice,“ uviedol Polyak. 
Podľa jeho slov investor čaká na stanovisko 
mesta k  zmene projektu. Pripomenul, že 
spoluautorom projektu, ktorý vznikol v roku 
2013, je aj známy televízny moderátor Patrik 
Herman a motívom projektu bolo riešiť situ-
áciu s  bývaním pre mladé rodiny. „Preto aj 
dva z piatich bytových domov budú riešené 
ako nájomné byty, byty vo zvyšných troch 
budú ponúkané na komerčný predaj, aby 
bol celý projekt rentabilný,“ uviedol Polyak 
s dodatkom, že financovanie projektu je vý-
lučne na pleciach investora. 

em

Projekt výstavby na Povozníckej museli prepracovať                                                                                    
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Pre Lamačan si zaspomínal 
p. Rudolf Brutenič

Na obdobie 1949 – 1955sa viažu tieto zvyky 
a  s  tým súvisiace povinnosti. Pred Kvetnou 
nedeľou bolo potrebné pripraviť ratolesti, 
ktoré sa svätili na Kvetnú nedeľu. Kytička 
obsahovala tieto ratolesti. Vrba rakyta ( po 
lamačsky kočátka), tuja(chvojka), buxus 
(krušpánek), topoľ biely (oliva), drieň oby-
čajný (drinka), kavkazská nezábudka (barví-
nek). Túto kytičku si niesol zástupca rodiny 
do kostola na posvätenie. Väčšinou to bola 
stará mama. Miništranti mali za povinnosť 
zabezpečiť kočátka do kostola. To bolo pre 
tých, ktorí kvietky nemali. Dievčatá v tomto 
týždni pomáhali doma s  upratovaním. Vo 
Veľkom týždni (Zelený štvrtok, Veľký piatok, 
Biela sobota) sa piekli koláče a  farbili vajíč-
ka a povinne sa chodilo do kostola. Na Bielu 
sobotu večer bolo vzkriesenie. Na Veľkú ne-
deľu, ako na veľký sviatok, sa išlo do kosto-
la. Niesli sa tam posvätiť potraviny – chlieb, 
varené vajíčka, klobáska, údené mäso, kolá-
če. Mládenci sa pripravovali na Veľkonočný 
pondelok a na oblievačku. V Lamači nebolo 
zvykom šibať. Šibalo sa na Vianoce, na pa-
miatku Dňa mláďatiek, kedy dal Herodes 
zavraždiť deti do 2 rokov. Na Veľkonočný 
pondelok mládenci vyzbrojení vedrami išli 
polievať dievčatá. Chodilo sa v  skupinách, 

spievalo sa i hralo na harmonike-heligónke. 
Oblievalo sa tak, že dievča priviedli k studni 
alebo na dvor a  obliali vedrom vody. Nie-
kedy sa vody ušlo aj mládencom, ktorí dr-
žali dievčatá. Dievčatá sa snažili skryť pred 
oblievačmi (ale tak, aby ich chlapci našli). 
Oblievalo sa iba dopoludnia. Po obede to 
na každom dvore vyzeralo ako po veľkom 
praní. Všade sa na šnúrach sušilo oblečenie. 
Malí chlapci chodili polievať krstnú mamu 
a  tety voňavkou. Mládenci dostali za oblie-
vanie maľované vajíčko a malé pohostenie.

Pani Irena Hrubíková 
sa pridala spomienkou na Bielu 
sobotu...

Pred večerom sa vždy vonku zišla procesia 
– dievčatá a  mládenci boli oblečení v  lamač-
skom kraji a pán farár niesol v rukách sviatosť 
oltárnu. Nad ním bola strieška. Striešku niesli 
štyria hasiči oblečení v  uniforme, za nimi išla 
Lamačská dychová hudba, ktorá hrala nábo-
ženské piesne a ľudia spievali, že Ježiš Kristus 
vstal z mŕtvych. Potom sa ľudia vrátili späť do 
kostola a pán farár im dal s tou sviatosťou po-
žehnanie a už potme sme išli všetci domov.
Pani Hrubíková pripomenula aj to, že keď 
sa v  minulosti skončila na Veľkonočný pon-
delok šibačka a  polievačka, štyri hodiny po 

obede začala šibačková zábava, na ktorej 
hrala Lamačská dychová hudba pána Tomáša 
Požgaya.

...a svoje spomienky na niekdajšie 
oslavy Veľkej noci pripojila aj pani 
Anna Minarovičová

Na Kvetnú nedeľu, učite to bolo cca pred 60-
timi rokmi i viac, chodili deti, hlavne dievčat-
ká, po dedine s  malými ozdobenými strom-
čekmi, vyfúknutými vajíčkami a  pestrými 
papierovými mašličkami (z krepového papie-
ra) a spievali:
„Budzte vy babičky veselé, už Vám to letečko 
neseme, pjekné zelené, rozmarínové, sedzí 
pani v  koči a  pán sa jej prosí - daj paničko, 
daj vajičko jedno, dvje, už Vám to letečko 
neseme.“
Tou paničko v koči sa rozumelo, že už sliepoč-
ky mohli začínať kvokať a kohútik sa snažil, aby 
sliepočka vajíčka zniesla, ktoré potom vysede-
la a vyliahli sa kuriatka.
Bola to tradičná ľudová radostná zvyklosť 
a radosť z príchodu jari a potešenia z nového 
zrodu
V  sobotu pred Kvetnou nedeľou chodili deti 
zbierať jarné ratolesti - drinky, kočátka, t.j. bah-
niatka, ktoré nosili rodiny na Kvetnú nedeľu do 
kostola posvätiť.

Veľká noc očami a obrázkami detí

Spomienky na lamačskú Veľkú noc v minulosti                                                                                                                              

Veľkonočné kresby, maľby a výtvory urobili aj deti zo ZŠ Na Malokar-
patskom námestí 

Deti z  MŠ Heyrovského z  triedy 
ZVONČEKY sa tiež tešili a pripravo-
vali na Veľkú noc. Maľovali si veľko-
nočné vajíčka a dievčatá si rozprá-
vali básničku.

Veľká noc,Veľká noc, 
kedyže už bude, 

ktorý že ma šuhaj 
pooblievať príde.

Oblievaj, oblievaj 
vlasy aj hlavičku,

ale mi zašanuj 
tú novú sukničku.

Ani chlapci nechcú zostať v hanbe, 
rozmýšľajú, ako si upletú korbáč 
a chystajú si vinšovačku:

Šibi,ribi,nechcem ryby, 
ja chcem iba máličko,

veľkonočné vajíčko.

Tak im zaželajme tvorivú zábavu 
a všetkým blízkym krásne a veselé 
veľkonočné sviatky.

Jana Vrábeľová
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Aká je to teda práca, byť kronikárkou?
Nuž, môže sa to zdať ľahké, keďže tu v Lamači 
žijem už pomaly 40 rokov a prostredie dôver-
ne poznám. Niekedy však je táto úloha naozaj 
náročná. Kronikár sa musí ubrániť subjektív-
nym pocitom a názorom na dianie v mestskej 
časti, musí písať vecne o faktoch, ktoré sa stali. 
A to môže byť niekedy ťažké, keďže aj môj ži-
vot ovplyvňuje to, čo sa tu deje. Čo tu vzniká, 
čo sa stráca, čo funguje a čo naopak nie.

Vy ste prebrali kroniku po pani doktorke 
Škorvánkovej v  roku 2009. Pokračovali ste 
v jej práci?
Samozrejme, že som pokračovala v úsilí zachy-
tiť to najdôležitejšie v živote Lamača. No na roz-
diel od mojej predchodkyne, ktorá kroniku pí-
sala tematicky, ja ju tvorím chronologicky. Teda 
píšem, čo sa v ktorý deň v danom roku stalo.

Zachytávate všetky udalosti?
Nie, kronika je postavená na tých najdôleži-
tejších udalostiach, ktoré majú pre mestskú 
časť a  jej komunitu najväčší význam, či už 
ide o  rozhodnutia samosprávy, alebo kul-
túrne a  spoločenské udalosti. Aby som bola 
konkrétna, v  kronike nenájdete rozhodnutie 
o prenájme budovy pre súkromného podnika-
teľa, no schválenie rozpočtu a jeho priority už 
samozrejme áno. Zdrojom pre tieto údaje sú 
zápisnice miestneho zastupiteľstva. V prípade 
kultúrnych a spoločenských akcií mi zasa veľ-
mi pomáha aj časopis Lamačan. V niektorých 

prípadoch sa snažím pripomenúť aj to, ako 
dejinné momenty či korene tradícií v  Lamači 
opísal vo svojej monografii o dejinách Lama-
ča profesor Alexander Húščava, mimochodom 
môj učiteľ na univerzite. Jeho prácu som vy-
užila napríklad minulý rok, keď sa uskutočni-
lo podujatie, pripomínajúce Bitku pri Lamači 
v roku 1866.

Aký je vlastne rozsah strán pre jeden rok?
Popis udalostí, ktoré sa týkajú jedného roka, je 
limitovaný na 25 až 30 strán.

O čom sa Vám najlepšie píše?
Jednoznačne o  spoločenských a  kultúrnych 
akciách. Pri nich môže človek predsa len 
upustiť od strohého opisu faktov a  dovoliť si 
„kvetnatejší“ štýl. Snažím sa aj navštevovať 
maximum kultúrnych a  spoločenských akcií, 
aby som „nasala“ atmosféru a mohla verne za-
chytiť v kronike priebeh udalostí. 

Robíte na kronike každý týždeň, priebežne, 
alebo skôr ide o  sústredenú prácu za väčšie 
časové obdobie?
Kronike sa venujem každý týždeň a  udalosti 
zachytávam priebežne. Samozrejme, pri nie-
ktorých musím pamätať na to, že sa vyvíjajú, 
to znamená pre vecné a objektívne zhodnote-
nie musím počkať až na ich ukončenie a až na 
záver pripomenúť najdôležitejšie fakty a  mo-
menty, ktoré ich sprevádzali. Takým príkladom 
bola výstavba voľnočasového areálu .

Je už napísaných aj pár stránok z roku 2015?
Tento rok sa v kronike ešte len začne napĺňať. 
Už je ale uzavretý rok 2014.

Letný denný tábor v Lamači                                       
 
Máte doma živé striebro a  radi by ste mu do-
priali aktívne vyžitie počas letných prázdnin? 
Ak je vaša odpoveď ÁNO, ďalej už nehľadajte.
Hry, zábava, šport, plávanie, badminton, pe-
tang, frisbee, ale aj tvorivosť, spontánnosť, 
zvedavosť a záujem o všetko nové v živote. To 
všetko bude ponúkať denný detský tábor v La-
mači, ktorý bude okrem iného zameraný aj na 
detskú fantáziu. Hravou a zároveň náučnou for-
mou si deti osvoja rôzne výtvarné a umelecké 
techniky, pričom rozvinú svoj prirodzený talent. 
Budú si môcť vyskúšať tkanie na naozajstných 
krosnách a zahrajú sa i na hrnčiarov. Deti obja-
via kus krásnej prírody a ticho priamo v centre 
mesta, kde by to človek ani nečakal. Spojenie 
tvorivosti, športu s  láskou k  prírode - vytvá-
rajú z  tohto denného letného tábora ideálny 
program na plnohodnotné letné vyžitie vášho 
dieťaťa. Bližšie informácie nájdete na stránke 
www.lamac.sk alebo priamo na miestnom úra-
de u p. Šimončičovej.

Mária Šimončičová

E. Vrabcová: 
Kronikár musí vždy zachovať vecnosť                                   
PhDr. Eva Vrabcová píše dejiny Lamača. O vyštudovanej archivárke, ktorá už 45 rokov pracuje v Slo-
venskom národnom archíve, to možno povedať bez akejkoľvek snahy preháňať. Pani Vrabcová je 
totiž kronikárkou mestskej časti Lamač, takže práve vďaka nej sa aj pre budúce generácie zachová 
všetko podstatné, čo sa v súčasnosti v mestskej časti deje. My sme využili marec – mesiac knihy, aby 
sme sa s Evou Vrabcovou porozprávali o tom, ako sa píše „kniha Lamača“.

Pomôckou pri písaní kroniky je aj monografia 
Alexandra Húščavu o dejinách Lamača

Eva Vrabcová vyštudovala archívnictvo 
a pomocné vedy historické na FiF UK v Bra-
tislave. Od skončenia školy až dodnes pra-
cuje v Slovenskom národnom archíve, kde 
sa zaoberá metodikou spracovania a  sprí-
stupňovania archívnych dokumentov. Ve-
nuje sa taktiež regionálnym dejinám. Je 
spoluatorkou monografie o Seredi a viace-
rých monografií o menších obciach. 

Lamačskú kroniku začala až v  roku 1999 písať 
historička PhDr. Gabriela Škorvánková. Hoci 
sa lamačská kronika písala minimálne do roku 
1953, oficiálne neexistuje. Je hypotéza, že je 
ukrytá v  súkromnom archíve. Neexistujú ani 
staršie kroniky. Veľký požiar v roku 1899, keď ľah-
lo popolom pol obce, spôsobil aj stratu mnohých 
cenných dokumentov, medziiným aj kroník.
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Kynologický klub 
Lamač sa od začiat-
ku tohto roka stal 
konečne realitou. Na 
mieste, kde sa ešte 
prednedávnom zdr-
žovali bezdomovci, 
je v  súčasnosti upra-
vené cvičisko, kde 
sa každú sobotu a 
nedeľu venujú psom 
skúsení inštruktori 
Peter Palider a  Milan 
Baluch. „Odpudzujú-
ce miesto, odkiaľ mu-

sela pracovná čata vyviezť 
39 ton odpadu, ktoré bolo 
miestom hluku, neporiadku 
a asociálov, sa stalo pekným 
areálom, ktorý navyše slúži 
pre Lamačanov a robí dob-
ré meno aj mestskej časti,“ 
uviedol autor myšlienky 
Kynologického klubu, poslanec miestneho zastupiteľstva Pavol Čech. Pre 
Lamačanov platia v rámci kurzu zvýhodnené ceny. Za jednu výcvikovú 
hodinu platia približne 8 eur 30 centov. Ak má niekto záujem, môže sa na 
výcvik prihlásiť prostredníctvom kontaktov uvedených na webe inštruk-
torov www.vycvikpsov.sk „V súčasnosti vedieme kurzy pre začiatočníkov , 
v sobotu od 10.00 h a v nedeľu od 12.00 h, v sobotu o 12.00 h je kurz pre 
pokročilých. V našich kurzoch sa snažíme nielen naučiť psy poslušnosti, ale 
vedieme ich k tomu, aby správne reagovali na druhé psy vo svojej blízkos-
ti,“ uviedol jeden z inštruktorov Milan Baluch.Podľa poslanca Pavla Čecha 
by mal mať areál stále krajšiu tvár. Jeho súčasťou by mal byť napríklad živý 
plot, ktorý by ho mal výraznejšie oddeliť aj od pripravovanej výstavby v lo-
kalite Staré záhrady. S určitosťou však súčasťou areálu nebude veterinárna 
ambulancia. V poslednom čase sa objavili práve takéto fámy, konkrétne 

sa hovorilo o  tom, že 
práve Čech, ktorý je ve-
terinárnym lekárom, sa 
o  cvičisko zasadzoval 
preto, aby si v areáli mo-
hol zriadiť ambulanciu.“ 
Nie je to pravda, ambu-
lanciu mám na Heyrov-
ského ulici a sťahovať sa 
nechystám,“ zdôraznil 
Čech .

So záujmom a  značným počudovaním som si 
prečítala záznam z  rokovania MZ uverejnený 
v časopise Lamačan č. 3 ohľadom odpojenia sa 
domu na Bakošovej č. 42,44 od CZT (centrálne 
zásobovanie teplom), ktoré MÚ zamietol. Nevy-
chádzam z údivu nad týmto záverom rokovania.
Prevažná časť obyvateľov MČ Lamači býva 
v  bytových domoch – podotýkam, že teraz už 
takmer na 100 % vo vlastných domoch. Bytový 
dom si objednáva a platí služby, ktoré potrebu-
je na svoju prevádzku. Medzi nimi je i dodávka 
tepla a TÚV. Niektoré zo služieb si dom musí za-
bezpečiť na základe dohody vlastníkov bytov. To 
sú tie, ktoré sú pre dom spoločné (správa domu, 
údržba, odvoz odpadu, teplo, TÚV, SV). Ale služ-
bu – tovar, ktorý je v  réžii každého vlastníka 
(plyn, elektrina) už nie je povinný každý odobe-
rať z toho istého zdroja. Teda úplne jednoznač-
ne – V  NAŠOM VLASTNOM DOME NÁM NIKTO 
NEMOŽE NANÚTIŤ, aby sme prijali dodávateľa 
čohokoľvek, ktorého odmietnu všetci vlastníci 
domu. A  to sa týka aj dodávateľa tepla a TÚV. 
A keďže cena tepla a TÚV stále rastie a zname-
ná najväčšiu položku v  nájomnom, je len sa-
mozrejmé, že snahou vlastníkov domov je túto 
položku znižovať. Ale staral sa niekto o to, ako 
toto zníženie dosiahnuť, resp. kde na to vziať ? 
Neboli sme to len my sami vlastníci domov, ktorí 
sa rozhodli vyregulovať kúrenie v dome, povy-
mieňať okná, urobiť nové strechy, zatepliť domy 
a šetriť tak teplo ? Preto sme sa museli zadľžiť na 

roky až desaťročia, zvyšovať neustále vklad do 
FO na splácanie úveru na zatepľovanie a ďalšie 
šetrenie na výmenu inžinierských sietí, skratka 
všetkého, čo nám socialistický systém vlády na 
domoch zanechal. Kto sa diví, že sa konečne 
ľuďom otvorili oči a povedali si, poďme šetriť aj 
ďalej, ak je to možné. A to je prípad odpájania 
sa od CZT. Nie je tajomstvom, že mať vlastné 
kúrenie je ten najefektívnejší spôsob šetrenia 
tepla. Z médií som viackrát počula od konkrét-
nych ľudí, ktorí sa odpojili od CZT, že šetria 50 
a viac % tepla. Nie je ani problém informovať sa 
v domoch v Petržalke, Ružinove a inde, ktoré to 
urobili, a presvedčiť sa na vlastné oči, či je tomu 
tak. Koniec koncov, prečo nové bytové domy 
v Lamači (Heyrovského, Bakošova) majú vlastné 
kúrenie v byte a nie sú napojené na CZT? Pokiaľ 
viem, ani návratnosť investície na vlastné kúre-
nie nie je na desaťročia, ako napr. na zatepľova-
nie domu , ale 6 – 7 rokov.
Nechápem, prečo by mal človek kupovať hoci-
čo, či už je to tovar alebo služba len u jedného, 
a to dokonca vyhradeného dodávateľa, a to celé 
roky. Každý pôjde zrejme tam, kde je mu to vý-
hodnejšie. Kde je tu verejná súťaž o zákazníka, 
ak si ho chce udržať? Je nehoráznym vydiera-
ním, ak si výrobca – čohokoľvek! – vyhradzuje, 
že ak budete odoberať menej tovaru, tak vám 
ho zdraží, aby si on prišiel na svoj zisk. Toto 
svojho času bohorovne vyhlásili v tlači vodárne 
(BVS) a toto vyhlasuje aj výrobca tepla v Lamači. 

Od toho je tu predsa ÚRSO, aby sa tak nestalo. 
Dokedy budú ešte tieto praktiky z čias socializ-
mu pretrvávať? Kde je tu logika? 
Fandím všetkým, ktorí sa snažia akýmkoľvek 
spôsobom šetriť energie . Veď v  konečnom 
dôsledku ide o  šetrenie prírodných zdrojov, 
čo nám neustále zdôrazňuje aj EÚ, ktorá nás 
k tomu aj finančne stimuluje. Máme jednu z naj-
vyšších spotrieb energií v EÚ.  Cecília Danišová

Myšlienka Kynologického klubu Lamač sa stala realitou                                                           

Záujem vlastníka versus záujem dodávateľa                                                                                                      

P. Čech: Moje poďakovanie patrí aj poslaneckým kolegom 
M. Janyškovej a R. Olekšákovi, ktorý sa výraznou mierou za-
slúžili o to, aby Kynologický klub Lamač vznikol (na snímke 
poslanci s inštruktormi P. Paliderom a M. Baluchom). 
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Jubilanti v apríli                                    

Pospíšková Mária 95
Zajačková Jozefína 94
Sopirová Miloslava 93
Doranský Ján 91
Stejskalová Juliana 91
Venzarová Anna 91
Dziubanová Anna 90
Balagová Melánia 88
Kosnáčová Mária 88
Sirotková Anna 88
Zábojníková Magdaléna 88
Belákova Mária 87
Čulíková Mária 87
Krištín Vincent 87
Némethová Mária 85
Bruteničová Oľga 80
Veverka František 80
Homérová Jarmila 75
Jablonka Milan 75
Kevická Judita 75
Melotová -Šubíková Vlasta 75
Tašká Alžbeta 75

Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V marci sa v Lamači narodili:                                              
 
3.3. Gréta Zvarová
 4.3. Samuel Hradský
 8.3. Kamil Klikušovský
11.3. Šimon Forner
18.3. Michal Fajta
21.3. Marcel Polyak

Na počesť Medzinárodného 
dňa žien sa uskutočnilo diva-
delné predstavenie. Tentoraz 
sa Lamačanom predstavilo 
Záhorácke divadlo zo Senice, 
ktoré odohralo predstavenie 
Osudy jedného vinára, trpkú 

komédiu Stana Šubíka, ktorá hovorí o živote viná-
rov v 20. storočí v bývalom Československu.

Tentoraz sa o recepty na slané pochutiny, kto-
ré si celkom iste nájdu miesto aj na veľkonoč-
nom stole, podelila p. Barbora Pikulíková.

Oškvarkové slimáčiky
Ingrediencie: 50 dg hladká múka špeciál, 25 dg 
Hera (alebo iný margarín), 10 dg jemne strúha-
ný eidam,2 žĺtky, 1 dl mlieka, mleté oškvarky, se-
zamové semienko, 2 dg kvasníc (na kvások), soľ. 

Postup: Všetko spolu spracujeme na hlad-
ké cesto, ktoré ihneď rozdelíme na 6 dielov. 
Každý diel postupne rozvaľkáme na veľkosť 
veľkého plytkého taniera, potrieme mletými 
oškvarkami (asi jedna kopcom PL) a radielkom 
rozkrájame na 16 dielikov. Každý dielok stočí-

me zo širšej strany k  špicu, uložíme na plech 
vyložený papierom, potrieme rozšľahaným 
vajíčkom a  posypeme sezamom. Necháme 
vykysnúť.  Pečieme pri 160-170 st. C. Z jednej 
dávky je 96 ks.

Syrové pagáčiky
Ingrediencie: 50 dg hladká múka, 1 krabička 
(150 g ) syrokrém, 1 Hera, 1dl kyslá smotana, 2 
žĺtky, 1 PL oleja, 1 PL cukor, 2 rovné ČL soli, 1/2 
kocky kvasníc (na kvások), vajce na potretie , 
strúhaný syr na posypanie.

Postup: Všetky suroviny spolu zmiesiť (ak by 
cesto bolo príliš husté, pridať kyslú smotanu) 
a nechať dobre vykysnúť. Potom cesto vyklo-
piť na dosku a 1x preložiť (ako lístkové). Roz-
vaľkať na hrúbku 1 - 2 cm, formičkou vykrajo-
vať pagáčiky a ukladať na papierom vyložený 
plech. Vzor na vrch pagáčika urobíme jedno-
ducho, a to tĺčikom na mäso, mriežkou na krá-
janie varených zemiakov, krájačom na vajíčka, 
alebo nožom. Necháme prikryté veľmi dobre 
vykysnúť, potrieme vajíčkom a  posypeme 
strúhaným syrom. Pečieme pri 160 - 170 st.C.

Barbora Pikulíková

Recept z Lamača                                                                                                                                                                               

Na MDŽ potešilo Záhorácke divadlo               

Kozmetický salón MAYA
Mgr. Mária Richterová>
Malokarpatské nám.3-zozadu TESCA expres
www.kozmetikalamac.sk
Objednávky - 0903 947 055
- Solárium - nové trubice !!! 
- Výrazné až 50 % zľavy: 
- 4d mihalnice norkové uplne makke 

a pohodlne na  
nosenie - 20eur

- Hodinové ošetre-
nie pleti - 20 € 

- Novinky 
Radiofrekvencia, 
Mezoterapia, 
Fotoomladenie,

- Fotodepilácie - 
zbavte sa chĺpkov 
už navždy, laserom.
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Miestna knižnica Lamač pozýva                                    
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

• Predám garáž Na barinách. Tel. 0903/ 954 143 
• Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny a opra-

vy WC, batérie, sifóny, zapojenie umývačiek  a pra-
čiek, vŕtanie dier do panelov 0905/ 627 321

• Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, montáž 
a  opravy aj cez víkend. 0905/ 429  097, 0911/ 
429 097

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj dospe-
lých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966

• OZ hľadá pre matky v núdzi prenájom RD ale-
bo bytu v akomkoľvek stave za najnižšiu cenu. 
0940/ 589 174, 0940/ 715 994, 0910/ 551 723 

•	 2-ročný prenájom  100 m2 vidieckej novostav-
by so záhradou v cene 2-izbového bytu. Iba 20 
min. od Lamača. Kontakt 0918 711 632 

•	 Chcete robiť správcu na tenisových kurtoch 
v  Záhorskej Bystrici? Hľadáme zodpovedných, 
komunikatívnych ľudí so vzťahom k športu. Prá-
cu ponúkame od 13. apríla do 18.októbra 2015. 
Hlásiť sa môžete na  mailovej adrese zahorako-
pen@zahorakopen.com alebo na telefónnom 
čísle 0918 322 311.

Inzercia                                                                                            

Kultúrna komisia MZ pozýva                                           

12.04.   15.00 h – Veľkonočný koncert – 
Mužská  spevácka skupina RODOKMEŇ – 
Kostol sv. Margity
18.04. 09.00–12.00 h – Jarná burza –  kino 
Lamač – záujemcovia o predaj sa môžu pri-
hlásiť na MÚ u p. Šimončičovej
20.04.  15.00 h – Beseda s MUDr. Kukum-
bergom – Spoločenské centrum Lamač
22.04. 16.00 h – Otvorenie výstava foto-
grafií Lamačanov – kino Lamač – Výstava 
bude otvorená až do 26.4.2015  
26.04. 11.00 h – Divadielko pre deti – O lúke, 
motýľovi a kvetinovej víle – kino Lamač
27.04. 08.30 h – Rekreačný zájazd seniorov 
– Bük – na zájazd sa môžu prihlásiť seniori 
s trvalým pobytom v Lamači od 20.04.2015 
v budove MÚ v úradných hodinách
01.05.  10.00 h – Zdravbeh – Malokarpat-
ské nám.
01.05. 16.00 h – Prvomájový guláš – Ma-
lokarpatské nám.
10.05.  o 17,00 h – Deň matiek – Dámske 
komorné trio IMPRESSION – kino Lamač

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na apríl 2015               
Pripravili sme pre Vás nasledovné témy:
8.4. 14.00 h - čínska medecína
15.4. 14.00 h - liečivé bylinky 
22.4. 14.00 h - vychádzka do prírody
25.4. Bratislava pre všetkých: Deň otvore-
ných dverí samosprávy hl. mesta BA
Príďte podporiť p. V. Bičkyovú, našu členku, 
ktorá bude vystavovať svoje vyšivané obra-
zy A. Muchu.
29.4. 15.00 h – stretnutie členov v  Spolo-
čenskom centre, o  kĺboch a  kostiach nám 
príde povedať MUDr. Brozmanová 

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                    
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNY ÚRAD A POKLADŇA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 
PODATEľŇA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Ut, ŠT 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
Po, STR 07:30 -12:00 13:00-17.00

11.4.  2010: DRUHÁ VESMÍRNA ODYSSEA 18.00 
2,50 €

12.4.  7 TRPASLÍKOV 15.30 2,50 €
12.4. CHLAPČENSTVO 18.00 2,50 €
18.4.  HĽADANIE VIVIAN MAIER 18.00 3,00 €
19.4. WINX CLUB: V TAJOMNÝCH HLBINÁCH 

15.30 2,50 €
19.4.  IDA 18.00 3,00 €
25.4. TAK ĎALEKO, TAK BLÍZKO 18.00 2,50 €
26.4. PIESEŇ MORA 15.30 3,00 €
26.4. 3 SRDCIA 18.00 2,50 €

Program kina na apríl 2015                             

Program RC Obláčik na apríl 2015                        
Pondelok
10:00 – 11:00
17:00 – 18:00

Výtvarníček (VH) od 2-3 r., 13. a 27.4.
Výtvarníček (VH) od 3-5 r., 13. a 27.4. 

Utorok
09:30 – 11:15
17:00 – 18:00
19:00 – 20:00

Folklórik „Na gazovstve“ (VH)
Herňa s Miškou a Andrejom (VH)
Brušné tance s Katkou (VH) 

Streda
10:00 – 11:00
18:15 – 19:45
17:00 – 18:00
18:30 – 19:30

Bábätkovo s Katkou a Zuzkami (MH)
Angličtina pre dospelých (MH)
Tancuj, spievaj, poskoč si (VH)
Tehotenské cvičenie pre budúce 
mamičky (VH)

Štvrtok
10:00 – 11:00

17:00 – 17:45

Montessori hernička 
s Jankou, Miškou a Alou (VH)
English for kids with Curious 
George (VH)

Piatok
09:00 – 10:30

17:00 – 18:00
19:00 – 20:30

Veselá herňa so Stankami a Nelou 
(VH) 
Naše vlastnosti s Andrejkou (VH)
Brušné tance s Líviou (VH)

Podrobnosti o jednotlivých kurzoch, ako aj kon-
takt na lektorky, u  ktorých sa môžete prihlásiť 
nájdete na našom webe: www.oblacik.sk

PODUJATIA:

Štvrtok 2.4. 16:30 Každoročné hľadanie veľ-
konočných vajíčok, prihlasovanie na mcobla-
cik@materskecentra.sk (Stanka)

Štvrtok 9.4. 18:30 Prijímame nových dobro-
voľníkov a členov.

Štvrtok 16.4. 18:00 Téma: Čo s  hnevom 
a  zlosťou? Pravidelné stretnutia absolventov 
kurzov ER 

Sobota 18.4. 9:00 Možnosť aktívne sa zapojiť 
na burze, kontakt 0910/603277 Paťa

Streda 22.4. 9:30 Vedie certifikovaná laktač-
ná poradkyňa Janka Boleková. 

Téma: Ochorenie mamičky a dieťatka a dojče-
nie (bez prihlasovania, pre mamičky aj s deťmi)
Štvrtok 23.4. 18:00 Téma: Prečo deti neposlú-
chajú a čo s tým? Prihlasovanie na info@efek-
tívne-rodicovsvo.sk

Piatok 24.4. 17:00 Téma: AGROhomeopatia 
– homeopatia pri pestovaní, ochrane a ošetro-
vaní okrasných a úžitkových rastlín (prihlaso-
vanie na: info@bioporadna.sk)

Na týchto dvoch rajčinách na balkóne alebo
loggii dopestujete od leta do neskorej
jesene 15 až 20 kg rajčín za podmienky
pravidelného polievania a občasného

prihnojenia organickým hnojivom.

V prípade záujmu bližšie informácie
na č. tel. 0903702588

alebo na email: milan.chmola@gmail.com


